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Zápis z jednání hodnotitelské komise dotačního řízení KNIHOVNA 21. STOLETÍ 

dne 25. února 2025 od 10:00 do 16:00 

 

Přítomni: 

Ing. Eva Adamcová (Městská knihovna Chodov) 

Mgr. Michal Fojtík (Ministerstvo kultury – Oddělení literatury a knihoven) 

Mgr. Kateřina Janošková (Masarykova veřejná knihovna Vsetín) 

Mgr. Gabriela Jarkulišová (Knihovna Kutná Hora) 

Ing. Radomíra Kodetová (Krajská knihovna v Pardubicích) 

RNDr. Lenka Prucková (Knihovna města Olomouce) 

Mgr. Hana Tužarská (Městská knihovna v Chebu) 

Mgr. et BcA. Kristýna Volná (Ministerstvo kultury – Oddělení literatury a knihoven) 

 

Omluveni: 

Mgr. Zuzana Činátlová (Západočeská univerzita v Plzni) 

 

Program jednání: 

I. Zahájení jednání 

Mgr. Michal Fojtík přivítal členy komise a zrekapituloval celkovou výši prostředků 

vyčleněných na dotační řízení: 3 000 000,- Kč. Úvodem zmínil, že by do budoucna rád 

zvedl hranici dotace z 50 % na 70 %, neboť věří, že knihovnám tato podpora pomůže. 

Členové komise tuto změnu vítají.   

 

II. Volba předsednictva 

Předsedkyně: RNDr. Lenka Prucková 

Místopředsedkyně: Mgr. Kateřina Janošková 

 

III. Průběh jednání 

Řízení jednání vedla předsedkyně komise paní RNDr. Lenka Prucková. Členové 

komise obdrželi projekty v předstihu k hodnocení dle kritérií. Z jednotlivých 

hodnocení byla sestavena souhrnná hodnotící tabulka a členové komise na místě  
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projednávali jednotlivé projekty, které byly řazeny od nejvyššího počtu přidělených bodů 

po nejnižší počet přidělených bodů. O každém projektu se vedla diskuze a hlasovalo 

se o navržené částce. 

Členové komise diskutovali o doplňování knihovního fondu, který prošel významnými 

změnami.  Již se nejedná pouze o nákup knih, ale také o pořízení lekoték a dalších didaktických 

pomůcek nezbytných pro vzdělávací programy knihoven. Vznikla otázka, zda toto nastavení 

zanechat jako doposud pro tematické okruhy 1 a 2, kde je nákup knihovního fondu podporován 

nebo zda rozšířit i na okruh 3 pro širokou uživatelskou základnu. 

Členové komise diskutovali o tom, že u řady projektů hlavní aktivity představují výukový 

program pro školy, zaměřený na žáky a studenty, případně pedagogy. Vznikla otázka, zda 

je právě toto primárním cílem programu.  

Diskuzi vyvolaly také projektové žádosti zaměřené na ediční činnost a vydávání publikací. 

Každá žádost byla posuzována individuálně, a to s důrazem na její dopad, přínos a finanční 

náročnost.  

Dále se vedla debata o inovativnosti a kreativitě některých podaných projektů a o tom, zda nejde 

pouze o nákup produktu bez vlastní invence. V těchto případech hrálo klíčovou roli, jak byl 

projekt popsán a odůvodněn.  

Členové komise vyslovili návrh týkající se vybírání vložného, které by chtěli do budoucna 

povinně uvádět, neboť se u spoustu projektů opakuje. Vybírání vložného bude potřeba zohlednit 

v projektových žádostech i v rozpočtu. Tento návrh bude v budoucnu dále projednán.   

Členové komise dále diskutovali o dobrovolnictví v knihovnách jako takovém. Shodli 

se na tom, že práce dobrovolníků má významný přínos a že by knihovny měly tuto formu 

pomoci aktivně využívat. V souvislosti s projednávanými projekty dospěli k závěru, 

že je nezbytné apelovat na žadatele, aby si pečlivěji prostudovali výzvu v bodě 4.j) 

„Dobrovolníci v knihovnách”, kde se uvádí, že s každým dobrovolníkem musí být uzavřena 

písemná smlouva a že součástí projektu musí být jasný popis konkrétní náplně práce 

dobrovolníků.   

Nehlasováno – střet zájmu: 

Projekt č. 67: Knihovna města Olomouce: ZahradniČ(t)ení pro všechny, RNDr. Lenka 

Prucková 

Projekt č. 51: Městská knihovna v Chebu: Týden světové kultury v Chebu, Mgr. Hana Tužarská 

Projekt č. 28: Knihovna Kutná Hora: UNESCO SPOJUJE - spojujeme knihovny, dědictví 

a komunity, Mgr. Gabriela Jarkulišová 
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Projekt č. 29: Knihovna Kutná Hora: „Odkaz dědictví: 30 let Kutné Hory na seznamu UNESCO 

a propojení českých tradic“, Mgr. Gabriela Jarkulišová 

Z jednotlivých hodnocení byly vytipovány následující vzorové projekty s povinnou prezentací 

na adekvátních platformách:  

Projekt č. 24: Městská knihovna Benešov: Toulky s knihovnou II. 

Projekt č. 67: Knihovna města Olomouce: ZahradniČ(t)ení pro všechny 

Projekt č. 77: Knihovna Matěje Josefa Sychry: Knížkomosty 

Žádost o výjimku: 

Byla projednána žádost o výjimku u Středočeské vědecké knihovny v Kladně pro uznání 

mzdových nákladů v rámci spoluúčasti v projektu „Čtenář: měsíčník pro knihovny…”. Žádosti 

o výjimku bylo vyhověno. Z diskuze vyplynulo, že by bylo do budoucna vhodné tento projekt 

přesunout do jiného dotačního programu např. v rámci VISK. To platí také pro oblast 

vzdělávání knihovníků – bude ještě otázkou dalšího vývoje.  

Výsledky hodnotící komise: 

Celkem bylo hodnoceno 77 projektů. Členové komise doporučili dotaci 63 projektům 

v celkové výši 2 253 000,- Kč. Členové komise nedoporučili podpořit 14 projektů. 

Z důvodu pozdního odeslání vyúčtování za rok 2024 byly z jednání vyřazeny celkem 

2 projekty. 

 

 Počet projektů Celkový 

požadavek v 

Kč 

Dotace 

doporučena 

Dotace 

nedoporučena 

Celková výše 

navržených 

dotací v Kč 

Okruh 1  4 160 000 3 1 110 000 
Okruh 2 7 156 000 6 1 97 000 
Okruh 3  58 1 622 000 46 12 952 000 
Okruh 4  8 1 111 000 8 0 1 094 000 
Celkem 77 3 049 000 63 14 2 253 000 

 

IV. Závěr jednání 

Členové komise se shodli, že letošní žádosti byly zpracovány kvalitněji než 

v předchozích letech.  

 

 

 



4 
 

 

 

V Praze dne 25. února 2025 

Zapsala Mgr. et BcA. Kristýna Volná 

 

Za správnost zápisu: 

 

 

 

 

RNDr. Lenka Prucková, předsedkyně 

komise  

 

 

 

Mgr. Michal Fojtík, vedoucí OLK 
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